
Protokół ze spotkania Gdańskiej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych oraz 

Zespołu Eksperckiego 11 września 2024 

 

godz. 13.00 - 15.00 

Centrum Dolna Brama, sala 32 

 

1. Kontynuacja/domknięcie tematu ankiety dotyczącej realizacji przewozów osób z 

niepełnosprawnością: dystrybucja, harmonogram realizacji  

2. Kontynuacja tematu regulaminu przewozów OzN i uchwały przygotowanej na wrześniową 

sesję RMG 

3. Podjęcie tematu miejsc parkingowych dla OzN, w kontekście skargi, która wpłynęła do UMG 

4. Plan pracy GSRON i ZE na kolejne miesiące 

5. Ustalenie terminu następnego spotkania 

6. Wolne wnioski 

Osoby obecne 
 
Gdańska Społeczna Rada ds. Osób Niepełnosprawnych 

 Piotr Bronk 

 Joanna Cwojdzińska 

 Monika Chabior – przewodnicząca, przedstawicielka prezydenta miasta Gdańska 
 
Zespół Ekspercki przy GSRON 

 Jarosław Schroeder - Wydział Spraw Obywatelskich  

 Magdalena Lidzbarska - Wydział Edukacji  

 Marcin Grzywacz-Leszkowski - Wydział Gospodarki Komunalnej  

 Maciej Bylicki - Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie 

 Agnieszka Lemme-Babińska - Gdański Urząd Pracy 

 Katarzyna Górna - Zarząd Transportu Miejskiego 

 Izabela Chorzelska - Miejski Zespół ds. Orzekania o Niepełnosprawności  

 Artur Pastucha - Miejski Zespół ds. Orzekania o Niepełnosprawności 

 Ryszard Muszytowski - Szkoła Podstawowa Specjalna nr 26 
 
Goście 
 

 Michał Miguła - kierownik Referatu Strategii i Programów Społecznych WRS UM  

 Aleksandra Dylejko – pracownica Referatu Strategii i Programów Społecznych WRS UM 

 
Monika Chabior rozpoczęła spotkanie. Przedstawienie uczestników. Przypomnienie agendy. 

 
Izabela Chorzelska poprosiła o włączenie punktu dotyczącego przyznawania zaświadczeń o 
niepełnosprawności. 

 

Ad. 1 

Michał Miguła powiedział, na jakim etapie jest realizacja ankiety dotyczącej przewozów osób z 

niepełnosprawnością: dystrybucja, harmonogram. 



Ad. 2 

Katarzyna Górna przekazała informacje na temat uchwały, która ma trafić na sesję Rady Miasta 

Gdańska w październiku.  

Izabela Chorzelska i Joanna Cwojdzińska odniosły się do proponowanego regulaminu przewozów. 

Ad. 3 

Michał Miguła przedstawił pisma od mieszkańców z OzN, którzy parkowali w gdańskiej SPP i 

nałożono na nich mandat / opłatę dodatkową. 

Zaproponował podjęcie przez Radę tematu zwolnienia OzN z opłat za parkowanie w całej gdańskiej 

SPP oraz sposobu umieszczenia w zaparkowanym samochodzie karty nadającej uprawnienia (kwestia 

jej widoczności dla kontrolera). 

Izabela Chorzelska i Artur Pastucha przybliżyli zasady przyznawania kart parkingowych dla osób z 

OzN. 

 

Ad. 4 

W toku dyskusji ustalono plan pracy / tematy do podjęcia na następnych spotkaniach:  

1. Zmiana systemu dofinansowana przez PFRON w roku 2025 

2. Rewizja Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób z Niepełnosprawnością w Gdańsku 

3. Zasady parkowania samochodów OzN – z udziałem przedstawicieli GZdiZ oraz Straży 

Miejskiej 

4. Aktywizacja zawodowa OzN (kwestie edukacyjne i społeczne) 

5. Odpłatność za usługi opiekuńcze w Gdańsku 

6. Apel do Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej o rozdzielenie kwestii związanych z 

opieką medyczną i aktywizacją społeczno-zawodową 

7. Apel do Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej o wyrównanie stawek dodatku 

motywacyjnego – by nie zależał od źródła finansowania 

8. Dodatki dla nauczycieli pracujących z dziećmi z niepełnosprawnością, przedstawienie analizy 

nt. edukacji włączającej 

Ad. 5 

Termin następnego spotkania: 15.10, godz. 14.30, Centrum Dolna Brama, sala 32 

Ad. 6 

Joanna Cwojdzińska zwróciła uwagę na kłopot, jaki prowadzącym zajęcia w placówkach sprawiają 

godziny transportu uczestników. W tej sprawie potrzebny kontakt z ZTM. 

Izabela Chorzelska zawróciła uwagę, że nowe zasady wydawania oświadczeń o niepełnosprawności 

powodują niedogodności dla osób ubiegających się i pracowników MZON. 

Monika Chabior przekazała obecnym zaproszenie na spotkanie Rehab fot The Blind, które 13.09 

odbywa się w Centrum Dolna Brama. Referat Dostępności potwierdził obecność. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 
Protokół sporządziła Aleksandra Dylejko 

Podpisała Monika Chabior 
zastępczyni prezydenta Gdańska  
ds. rozwoju społecznego i równego traktowania 



 

 


